
POROČILO PREDSEDNIKA GASILSKE ZVEZE SLOVENSKA BISTRICA ZA LETO 2021 

 

Spoštovani gasilci, gasilke GZSB. 

Kot vsako leto smo si tudi  za leto 2021 v naši gasilski zvezi  zastavili ambiciozen plan dela. 

Vedeli smo da bo realizacija odvisna od epidemioloških razmer. Sicer smo bili za leto izkušenj 
bogatejši, navadili smo se živeti z korona virusom, a omejitve so ostale.  

Virus je omejil  našo svobodo, naše gibanje, naše stike, naše utečene navade, spremenile so 
se naše vrednote. Gre za zdravstveno krizo generacij, ki se je prelevila tudi v gospodarstvo, 

zarezala v socialo in posegla v temeljne družbene in medsebojne odnose. 

Poleti so se razmere delno normalizirale a z jesenjo zopet zaostrile. Tudi danes dve leti od 

začetka pojava tega virusa, moramo žal ugotoviti, da epidemije žal še ni konec.  A ljudje smo 

prilagodljivi in tako smo se morali danim razmeram morali prilagoditi tudi v naši organizaciji. 

Morali smo opustiti vse ne nujne aktivnosti, prioriteta je ostala samo naše preventivno delo 
in operativa, kar je seveda naše osnovno poslanstvo. Tudi to delo je potekalo omejeno ob 

upoštevanju vseh trenutnih veljavnih ukrepov NIJZ in drugih inštitucij. Morali smo se drugače 
organizirat, omejit stike in kontakte na minimum.  Skozi leto so se omejitve spreminjale a do 

odprave omejitev in omogočanje širših aktivnosti ni prišlo nit v poletnem času ko so bile 
razmere najboljše. Pri mladih vidimo velik problem, praktično prekinjeno delo z njimi bo 
imelo za našo organizacijo velike posledice. Po dveh  letih neaktivnosti se bo poznala 

generacijska vrzel, ki se bo z daljšanjem krize še večala. Veliko vloženega dela, ki smo ga 
vlagali v pridobivanje naših najmlajših, na množičen odziv naših pionirjev in mladincev na vse 
to na kar smo bili tako ponosni bo težko nadoknadit. Naša kontinuiteta dela, ki se je 
prenašala iz leta v leto iz mentorja na najmlajše je privabljala vedno nove generacije v naše 
vrste. Tega se zavedamo tudi odgovorni v naši gasilski zvezi Slovenska Bistrica.  

Tudi članstvo po prostovoljnih gasilskih društvih je imelo omejene stike med seboj. Redki so 
bili sestanki na vseh nivojih. V letu 2021 smo v okviru upravnega odbora, poveljstva in 

nadzornega odbora GZSB izvedli dve redni seji in dve korespondenčni seji. Na sejah smo 

razpravljali o  delu v omejenih razmerah, vršili pregled  že realiziranih aktivnosti in se odločali 
za naprej kaj izvesti in pod kakšnimi pogoji. Tudi zadnjo skupščino GZSB smo po dogovoru 

izvedli korespondenčno potrudili smo se da je bilo vso gradivo ustrezno pripravljeno in 

obravnavano najprej na upravnem odboru in kasneje posredovano delegatom v potrditev.  

Izvedli smo tudi varovanje na kolesarski  dirki po Sloveniji. Pomagali smo na cepilnih mestih  

Prioriteta našega dela je operativa, saj je to naše osnovno poslanstvo. 

Neprecenljiv je v teh časih požrtvovalen odnos naših operativcev pomagati sočloveku ko 
pomoč potrebuje. To je naše poslanstvo ki jo predajamo iz generacije na generacijo.   

 

 



 

Zaradi  omejitev ni bilo kot je razvidno iz poročila poveljnika, manj intervencij. Vse 
intervencije so bile varno izpeljane in so upoštevale preventivno zaščito sodelujočih v 
največji možni meri. 

 V mesecu oktobru so se izvajale omejene aktivnosti. Razdelili so se plakati in letaki, v 

lokalnih medijih so bili objavljeni prispevki na to temo. PGD  naše zveze so z upoštevanjem 
ukrepov  in priporočil NIJZ v omejeni obliki izvajala svoje aktivnosti v društvih in na terenu.  
Odpadel je tudi predviden dan operativnega gasilca GZSB.  

Na področju usposabljanj so prav tako bile velike omejitve a smo vseeno   uspešno zaključili 
tečaj za strojnike in operativne gasilce. Pričeli smo tečaj za  gasilce pripravnike, ki smo ga 

končali v tem letu. V tem letu je v programu tečaj za višjega gasilca in tečaj za praporščake. 
Tudi tečaji specialnosti so potekali po planu, vendar z določenimi  omejitvami.  

Tudi tekmovanja so se izvajala omejeno, izvedlo se je  državno  tekmovanje v Celju in 

pokalno tekmovanje GZS, kjer so naše ekipe bile zelo uspešne. Za sodelovanje na olimpijadi 

bo potrebno dobre rezultate ponovit še na izbirnem tekmovanju ki bo v aprilu na stadionu v 
Slovenski Bistrici. Od 36 ekip jih bo na izbirnem sodelovalo 6 ekip iz naše GZ. 

Odpadla so tudi vsa naša tradicionalna letna srečanja, najprej Florjanovo, kasneje tudi 

srečanje članic in starejših gasilcev. Nosilci prireditev se iz leta 2021 prenesejo v leto 2022. 

Znani so že datumi teh prireditev, prepričani smo, da pa nam letos uspe izpeljati po 
začrtanem planu. 

 Odpadlo je tudi letovanje mladine. 

Društva so imela planirane prireditve, ki so odpadle, PGD Pragersko  je imelo obletnico, 70 

let  delovanja, ki so ga obeležili samo v okviru društva. Prav tako so odpadle vse planirane 
gasilske veselice. To je pomenilo tudi manj pridobljenih sredstev. Na koncu leta smo v 

gasilski zvezi Slovenska Bistrica podprli pobudo za raznos koledarjev ob upoštevanjem vseh 
omejitev in smo bili veseli zelo dobrega odziva ljudi po terenu. Videlo se je da podpirajo in 

cenijo našo organizacijo. Glede na razmere v začetku tega leta, smo se odločili da društvom 
naše zveze pošljemo smernice za  organiziranje občnih zborov in tako  izpeljemo zadeve v 
planiranem terminu. Nekje tretjina društev se odločila za izvedbo občnih zborov  v okviru 
društva brez delegata GZ  Slovenska Bistrica, ostala pa z delegatom. Vsa tri društva, ki letos 
praznujejo obletnico PIGD Impol 70 let, PGD  Oplotnica  110 let in PGD  Slovenska Bistrica  

150 let so organizirala svečan občni zbor z povabilom vseh najvišjih predstavnikov društev 
naše gasilske zveze.  Vsa društva naše gasilske zveze so do konca marca izvedla občne zbore 
in oddala  poročila in potrdila plane dela za leto 2022.  

Kot sem že omenil smo zaskrbljeni zaradi prekinjenega dela z mladimi. Dve leti, kolikor 

trajajo omejitve, že povzročajo generacijska vrzel, upamo samo da se bodo zadeve v tem letu 

normalizirale. Potrebno bo vložit veliko napora, da vzpostavimo prvotno stanje. Smo pa na 
GZSB pripravili promocijsko predstavitev za naše najmlajše, po šolah smo razdelili 

promocijski CD in tako ohranili  stik z našimi najmlajšimi.  



Potrebno je pohvaliti napore društev, da so kljub omejitvam na varen način  izvedla v okviru 

svojih društev kar nekaj aktivnosti od vaj do družabnih srečanj in tako ohranila prepotreben 
stik z mladimi. 

Aktivno smo se vključili tudi v projekt nabave nove avto lestve, ki jo nabavlja občina 
Slovenska Bistrica in občina Oplotnica in  bo po nabavi predana v uporabo PGD Slovenska 

Bistrica.  Naša komisija za strokovno tehnično podporo pri nabavi ALK imenovana z sklepom 

župana občine Slovenska Bistrica je izvršila pregled tehnične sprejemljivosti ponudb. Po 
pregledu smo naredili poročilo. Nadaljnje aktivnosti potekajo po planu. 

Tudi na nivoju GZS so se  predvidene prireditve izvedle z omejitvami. Plenum Gasilske zveze 

Slovenije je bil 2 oktobra v Celju. Po plenumu je bila svečana podelitev za dosežke na 
državnem in pokalnem tekmovanju GZS. Res lepo in z ponosom je zastopati tako uspešno in 
izstopajočo GZ na tem področju. Organiziran je bil tudi  posvet predsednikov in poveljnikov 

gasilskih zvez v začetku tega leta v Čatežu. Predstavljene teme: spremembe zakonov vezanih 

na gasilstvo so še v proceduralnih postopkih, za gasilske enote širšega pomena se je zavrtel 
prvi krog  nabave ki pokriva področje poplav. Zavarovanje še ostaja v sedanjih okvirjih, 
predstavljena nova tipizacija vozil, posodabljanje programov VULKAN in SPIN. Posodabljajo 

se državni načrti iz področja zaščite in reševanja. Poudarek na inšpekcijskih pregledih po 
društvih so zdravniški pregledi, oprema in tripartitne pogodbe, glavni požarni inšpektor 
ugotavlja da se stanje vsako leto izboljšuje. 

Izdan je priročnik za gasilski protokol in priročnik za delo članic. 

Osrednji dogodek v tem letu bo olimpijada, ki bo 17.7 do 22.7.2022 v Celju. To bo velika 

promocija Slovenskega gasilstva, pričakovano število držav udeleženk več kot 30, več kot 
3.000 udeležencev. Otvoritvena in zaključna slovesnost na nogometnem  stadionu Celje, 
tekmovanje pa na atletskem stadionu Kovinar, to je tam kot je bilo minulo državno 
tekmovanje. Vabljeni na navijanje za naše ekipe, veliko bo tudi spremljajočih prireditev. 

Še nekaj o CTIF-u, ustanovitev leta 1900, 48 držav članic, pridruženih 46, predsednik  Milan 
Dubravec Slovenija, v Celju bo letos tudi skupščina CTIF. 

Z zadovoljstvom opažamo tudi vlada podpira našo delo v teh omejenih časih. Tako so nam  
zaradi izpada prihodkov namenili določena sredstva za nakup osebne zaščitne opreme in 
gasilskih vozil. Višina sredstev je bila odvisna od kategorije društva. Prav tako se je podaljšala 
veljavnost zdravniških spričeval. Obljubljajo tudi pomoč pri izboljšanju statusa operativnega 
gasilca. 

Zelo dobro je bilo tudi sodelovanje z resornim Ministrstvom za obrambo, Upravo RS za 

zaščito in reševanje, Inšpektoratom RS za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami, 
Rdečim križem, Policijo,  župani naših občin, lokalno skupnostjo in drugimi organizacijami. 

Gasilska zveza Slovenska Bistrica  v letu 2021 ni v celoti izpolnila  načrtovanih nalog iz plana 
dela in finančnega plana, zaradi navedenih omejitev. 

Del neporabljenih sredstev smo prenesli v postavko »rezervacija za investicije«.  



V kolikor bomo kot kaže dobili nove prostore za delo GZ v najem  pod ugodnimi pogoji v 
mestni hiši v središču Slovenske Bistrice, se bomo skupno odločili za porabo teh sredstev, na 
primer za  nabavo  osebnega gasilskega  vozila.  Prav tako bomo prenesli sredstva namenjena 

za delo mladine. 

Vse aktivnosti, ki smo jih lahko izvajali smo izvajali racionalno in transparentno v okviru 

predvidenih stroškov po načelu dobrega gospodarja.  

Skladno z 13 členom statuta GZ SB ugotavljamo, da vse članice naše GZ izpolnjujejo vse 
pogoje in zahteve tako glede usposobljenosti kot opreme glede na kategorizacijo društva in z 
tem izpolnjujejo pogoje za članstvo v GZ. 

Po sredah smo imeli uradne ure in tako omogočili konstruktivno delo na vseh nivojih. 

Kratek pregled dela komisij pri GZ Slovenska Bistrica v letu 2021: 

Poročila so pripravili predsedniki komisij 

• Mladinska komisija 

Tudi v letu 2021 nam ni uspelo izvest večine načrtovanih aktivnostih. V mesecu februarju smo 
imeli virtualni posvet mentorjev mladine. Udeležili smo se sej MK Podravske regije, ki so prav 
tako potekale večinoma virtualno. Sproti se je obveščalo o vseh aktivnostih po elektronski 

pošti predstavnike MK po društvih. Imeli smo dva sestanka, kjer smo pregledali potek 
aktivnosti po društvih in obravnavali smernice s strani MK GZS. Dogovorili smi se tudi za 
nabavo žoge in družabne igre za vsako društvo. 

V mesecu oktobru se je razdelil  promocijski CD in link do navedene predstavitve. 

Vsekakor je bilo to leto povsem drugačno, kot smo ga načrtovali in si ga želeli. Društva so 
pokazala svojo inovativnost in se z mladimi srečevali na drugačne načine (npr. preko zooma, 
obdarovanja, videa itd.) Upamo, da nam bo čim več mladih gasilcev še naprej ostalo zvestih, 
in da bomo v letošnjem letu lahko izvedli načrtovane aktivnosti.   

• Komisija za delo z članicami 

Tudi članice so svoje delo prilagodile možnostim, ki jo je dopuščala epidemija korona virusa.  

Veliko je bilo aktivnosti po društvih, kot je urejanje in čiščenje prostorov. Pomoč pri delovnih 
in drugih akcijah 

 Vse redne aktivnosti po planu so odpadle in se prenašajo v to leto. Želimo in  upamo da 
bodo razmere bolj ugodne in  jih bomo lahko  izvedli. 

• Komisija za delo z starejšimi gasilci 
Komisija je v letu 2021 imela eno sejo na kateri so sprejeli program dela in obravnavali 

smernice za delo v 2021. Znane razmere so preprečile nadaljnjo delo. V oktobru je 
predsednik komisije, članom komisije poslal motivacijsko pismo z nekaterimi informacijami. 

Slišali so se tudi v novembru in decembru z poudarkom da se vzpostavi vsaj brezstični 
kontakt z ostalimi člani.  



V decembru se je članom komisije po društvih poslalo božično – novoletno voščilo z 
programskimi smernicami za leto 2022. Pozabilo se tudi ni na najstarejše in obnemogle 
člane. 
 

Spoštovani gasilci, gasilke, prepričan sem, da zagnanost našega dela ne bo pojenjala, ne bo 
zmanjkalo motivacije in energije, ne bojimo se novih izzivov, skupaj bomo nadaljevali pot in 

prispevali svoj del k lepšemu bolj prijaznemu jutrišnjemu dnevu, bolj varni prihodnosti za nas 

in za  naše otroke. 

Naslednja skupščina bo volilna skupščina. Tako po društvih kot na zvezi bo potrebno izpeljat 
kandidacijsko volilne postopke in zastavit delo za naslednjo 5 letno obdobje. Prav tako se 

bomo morali v tem letu jasno opredelit ali zaradi bolj optimalnega dela zamenjamo regijo in 

se vrnemo iz Podravske nazaj v Mariborsko regijo. To je tja  ko smo nekoč že bili. O nameri 

smo že seznanili Gasilsko zvezo Slovenije. Seveda bomo zadevo obravnavali na našem prvem 
naslednjem rednem sestanku. 

Dovolite, da se na koncu  zahvalim vsem vam za uspešno in požrtvovalno delo na vseh 
nivojih v društvih in gasilski zvezi.  

Hvala vsem članom upravnega odbora, poveljstva, nadzornega odbora in vsem ostalim 
organom in komisijam GZ Slovenska Bistrica za opravljeno delo.  

Zahvala GZ Slovenije, Svetu podravske regije, vsem strokovnim službam, županom in 
občanom vseh štiri občin na območju GZ Slovenska Bistrica, hvala  vsem podpornikom 
gasilstva. 

Vaše zaupanje je naša obveznost in ponos. 

 

Z gasilskim pozdravom: »NA POMOČ« 

 

Laporje dne: 1.4.2022 

 

Predsednik GZ Slovenska Bistrica: Franc Ačko 

 

 


